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Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordf. 

Alexandra Mattson Åkerström (V) §§1-29 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Birgitta Thulin (M) §§1-29 

Mariana Moreira Duarte (MP)  

Kristin Jacobsson (C)  

Michaela Hollis (KD)  

Karin Gustafsson (S)  §§1-29 

Anders Göransson (S) §§ 1-29 

Lotten Hammar (S) 

Jackie Nylander (V) 

Christina Wallmark (SD)  

  

Tjänstgörande ersättare 

Anna Rantala Bonnier (Fi) §§30-31 

Matilda Vigedal §§ 30-31 

 

 

Ersättare  

Natalia Ringblom (M) §§ 1-29  

Johan Kling (C) §§ 1-29 

Lena Josefsson (S) §§ 1-29 

Björn Häll Kellerman (V)  §§ 1-29 

Matilda Vigedal (V) §§ 1-29 

Niclas Karlsson (SD)  §§1-29 

Anna Rantala Bonnier (Fi) §§ 1-29 

 
Tjänstemän 

Fredrik Jurdell, socialdirektör 

Veronica Wolgast Carstorp, avdelningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Ingela Kristianson, enhetschef 

Soheila Heidari, enhetschef § 4 

Dilek Baladiz, bitr. enhetschef § 4 

Rodrigo Estrada, bitr. enhetschef § 4 

David Ekstrand, borgarrådssekreterare 

Inga-Karin Mellberg, nämndsekreterare 
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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och ledamoten Jackie Nylander utses att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

måndag den 5 maj 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Under den här punkten informeras om verksamheterna Origo och 

Kruton i sammanhanget hedersvåldsfrågan. 

 

Rodrigo Estrada, bitr. enhetschef för Origo informerar om 

verksamheten. 

Origo är ett myndighetsgemensamt resurscentrum mot  

Hedersrelaterat förtryck och våld. Resurscentret ska fungera som ett 

stöd för ungdomar mellan 13 och 26 år som lever i en 

hederskontext. Målsättning för verksamheten är att motverka och 

förebygga hedersrelaterat förtryck och våld samt förbättra 

livssituationen för ungdomar som begränsas av hedersnormer. 

Origo är Sveriges första myndighetsgemensamma resurscentrum 

som har fokus på ungdomar som lever i en hederskontext. 

Kuratorer, barnmorska och polis arbetar under samma tak.  

Origo är ett samarbete mellan 26 kommuner i Stockholms län, 

Region Stockholm och Polismyndigheten, Polisregion Stockholm  

 

Dilek Baladiz, bitr. enhetschef för Kruton presenterar 

verksamheten. 

 

Kruton är ett skyddat HVB-boende för flickor, unga vuxna och par 

som utsatts för hedersrelaterat våld. Kruton kan erbjuda ett skyddat 

kollektivboende samt skyddslägenheter. Förutom kvalificerat 

kontaktmannaskap erbjuds skyddsutredningar och stöd i att skapa 

en framtid fri från våld. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inget för dagen 



Socialnämnden               Protokoll                                                     
                                                                             2021-04-27 
   

 

8 

 

 

 

 

§ 5  

Inrättande av etableringscentrum  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/208 

Dnr 1.6–58/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss om  

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat 

arbetsmarknadsnämndens beslut om inrättande av 

Etableringscentrum. I april 2020 fattade arbetsmarknadsnämnden 

beslut om att godkänna utredning om att inrätta Etableringscentrum 

i syfte att öka nyanländas möjligheter till snabb förankring i arbets- 

och samhällsliv genom att erbjuda ”en väg in”. I budget 2021 har 

arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden fått flera uppdrag att 

arbeta med införandet av Etableringscentrum. 

 

Förvaltningen ställer sig överlag positiv till inrättande av 

Etableringscentrum och önskar i sammanhanget understryka vikten 

av att stadens mottagande av nyanlända personer är likvärdigt, att 

det är tydligt vad det initiala mottagandet består i och hur länge det 

pågår samt att bostadsvägledning är en mycket betydelsefull del av 

stadens initiala mottagande. Vad gäller förslaget om att 

socialnämndens uppdrag vid Intro Stockholm ska utökas till att 

omfatta hantering av ekonomiskt bistånd i glappet mellan 

dagersättning enligt LMA och etableringsersättning även avseende 

egenbosatta menar förvaltningen att detta bör utredas vidare, bland 

annat behöver den beräknade omfattningen och medföljande 

resursbehov och konsekvenser för den enskilde samt förslag till 

finansiering klargöras. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen på 

remiss om inrättande av Etableringscentrum. 
 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 7 april 2021. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Reservation  

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”Att avslå förvaltningens förslag på beslut 

 Därutöver vill vi anföra följande:   

Det är arbetsförmedlingen som bär det övergripande ansvaret för att 

arbetslösa kommer i arbete. Det är också arbetsförmedlingen som 

bär helhetsansvaret för att nyanlända kommer i egen försörjning. Av 

den huvudsakliga anledningen anser vi att behovet av ett 

etableringscentrum inte finns och att det inte heller är motiverat att 

lägga skattepengar på den här sortens åtgärder.   

  

Det finns en överhängande risk att den arbetssökandes väg till 

arbete blir svårare med för många aktörer inblandande. Att en 

arbetssökande har flera olika handläggare och olika handlingsplaner 

är inte en garant för ett positiv resultat.  

  

Idag verkar arbetsförmedlingen och även Jobbtorg Stockholm i 

Stockholms stad i de områden som Etableringscentrum är tilltänkt 

att verka inom. Finns det brister i insatserna som nyanlända kan ta 

del av är det bättre att man ser över den befintliga verksamheten i 

stället för att etablera ytterligare en aktör på samma område.” 
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§ 6 

Överenskommelse om Samverkan vid uppsökande 

verksamhet (munhälsobedömning och munvårdsbedömning) 

och nödvändig tandvård  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/27 

Dnr 1.6-22/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen om rekommendation om att anta 

överenskommelse om samverkan vid uppsökande verksamhet 

(munhälsobedömning och munvårdsutbildning) och nödvändig 

tandvård. 

 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har översänt remiss till socialnämnden avseende 

rekommendation om att anta överenskommelse om samverkan vid 

uppsökande verksamhet och nödvändig tandvård. Den reviderade 

överenskommelsen innebär att vissa delar har omarbetats, 

uppdaterats och förtydligats, men revideringen har inte lett till 

någon betydande förändring. 

 

Socialförvaltningen ställer sig positiv till att överenskommelsen 

uppdaterats och förtydligats. Det är viktigt att det finns en 

överenskommelse när det gäller regionens och kommunens samverkan. 

Det är av stor vikt att förebygga ohälsa i munnen hos personer med 

omfattande vård- och omsorgsinsatser. Förvaltningen anser att den 

reviderade överenskommelsen förväntas bidra till förbättrad 

munhälsa hos de personer som är berättigade till detta stöd. I 

förslaget krävs dock förtydliganden när det gäller kommunens ansvar 

för personer som omfattas av LSS. Förvaltningen anser vidare att 

utförares skyldighet att samverka i enlighet med överenskommelsen 

kan behöva tydliggöras i förfrågningsunderlag och 

uppdragsbeskrivningar. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 11 mars 2021 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-04-27 

6 

 

 

§ 7 

Motion (Fi) om bostadsgaranti för våldsutsatta kvinnor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1276 

Dnr 1.7.1–737/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om motion från 

(Fi) om bostadsgaranti för våldsutsatta kvinnor. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet  

Feministiskt initiativ (Fi) har skrivit en motion med förslag om en 

bostadsgaranti för våldsutsatta kvinnor i Stockholms stad. Motionen 

innehåller förslag som enligt författarna skulle stärka våldsutsatta 

kvinnors möjligheter att få en bostad när de lämnar en relation där 

de utsätts för våld, eller en hederskontext. Bland annat föreslås att 

regeln om att man ska ha varit folkbokförd i Stockholm 

sammanhängande i två år när man ansöker om förtur för att kunna 

beviljas det, ska tas bort ur riktlinjerna för förtur, liksom kravet om 

skuldfrihet. Författarna efterfrågar nya riktlinjer för förtur och att 

socialnämnden ska vara bostadsförmedlingen behjälplig i 

framtagandet, samt att en genomlysning ska göras i syfte att 

identifiera varför andelen våldsutsatta som får förtur är relativt låg. 

Förvaltningen anser att rätten till förtur fortsatt bör vara 

behovsprövad utifrån fler faktorer än enbart våldsutsatthet, och är 

därför tveksam till en bostadsgaranti. Vidare menar förvaltningen 

att om nya riktlinjer tas fram är förvaltningen gärna behjälpliga vid 

behov, men att bostadsförmedlingen har bäst kompetens avseende 

bostadsrelaterade frågor. Samverkan finns mellan 

bostadsförmedlingen och socialförvaltningen rörande dessa frågor. I 

budget för 2021 fick bostadsförmedlingen och socialförvaltningen, 

tillsammans med stadsdelsnämnderna, i uppdrag att se över 

processkedjan för förturshandläggning, ett arbete som pågår. 

Förvaltningen menar att det sannolikt behövs en fortsatt tvåårsregel 

i riktlinjerna för förtur och att det redan idag finns möjlighet att göra 

avsteg från riktlinjerna om särskilda skäl föreligger. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till 

kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 7 april 2021 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) yrkade 

bifall till eget förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD)  

”Att förebygga och bekämpa våld i nära relationer, och att hjälpa de 

som har blivit utsatta att bygga upp sin tillvaro igen, är en fråga som 

har mycket hög prioritet för den grönblå majoritetens socialpolitik. 

Personer som utsätts för våld i nära relationer och som inte kan bo 

kvar i sin bostad ska ha möjlighet att komma till skyddat boende 

och vid behov få hjälp att hitta långsiktiga lösningar.  

 

Den grönblå majoriteten har fortsatt stadens långvariga politik att ge 

stöd till kvinno- och tjejjourer och stärkt arbetet vid stadens 

relationsvåldscentrum. Under våren beslutar kommunfullmäktige 

om såväl ett nytt program för att motverka hemlöshet, som ett nytt 

program mot våld i nära relationer. Dessa kommer tillsammans 

förhoppningsvis att bidra till att stärka arbetet med våldsutsattas rätt 

till boende ytterligare. 

 

Som förvaltningen anför i sitt remissvar pågår en översyn av 

processkedjan gällande Bostadsförmedlingens förtursverksamhet. 

Syftet är att säkerställa att de våldsutsatta personer – till allra största 

delen kvinnor – som har rätt till förtur till bostad också får det. Vi 

kommer att fortsätta arbeta för ett Stockholm där ingen ska behöva 

vara rädd för att bli utsatt för våld.” 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

” Att nämnden bifaller motionen  

Att därutöver anföra 
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Vi ser positivt på att förvaltningen, likt Feministiskt Initiativ, vill se 

att fler kvinnor som lämnat en våldsam relation får stöd i att få en 

trygg bostad.  

En bostadsgaranti för våldsutsatta kvinnor och barn är ett viktigt 

steg för att på allvar kunna ge skydd mot våldet. Vi ser med 

tillförsikt fram emot uppdraget som finns i stadens budget för 2021 

att "Bostadsförmedlingen i Stockholm AB ska i samarbete med 

socialnämnden och stadsdelsnämnderna genomföra åtgärder och 

nödvändiga ändringar samt se över hela processkedjan för att 

säkerställa att personer som är utsatta för våld i nära relation och har 

rätt till förtur också får tillgång till det.". 

 

Stadens bostadsborgarråd har kommit med dubbla budskap i frågan 

om förändringar i riktlinjerna. Men vi hoppas den sittande grönblå 

majoriteten ser vikten av att prioritera bostadssituationen för 

våldsutsatta kvinnor. 

 

I nuläget kan vi konstatera att Stockholms bostadspolitik inte tar 

hänsyn till kvinnor eller deras barn. I styrets budget för 2021 har 

man exempelvis sänkt målet för antal byggda hyresrätter inom 

allmännyttan till 600 hyresrätter per år. De hyresrätter som just 

våldsutsatta kvinnor med barn är i behov av säljs ut. Med färre 

bostäder i allmännyttan finns färre lägenheter att förmedla - det är 

en enkel ekvation. Detta är bara ett i raden av de många politiska 

beslut som fördjupat bostadskrisen i Stockholm. 

 

Våldet är närvarande i många kvinnors vardag. Och när de väl vågat 

fly från en våldsam man riskerar kvinnan och hennes barn att 

hamna på gatan. Stockholms stads förturs bedömningar har under 

åren blivit mer restriktiva och det blivit svårare att få förtur i, något 

som såväl kvinnojourerna som socialtjänsten vittnar om. Antalet 

beviljade förtursansökningar inom kategorin hot och våld har 

sjunkit från 20 procent 2015 till 8 procent 2019. Förvaltningen 

anför i sitt svar att man inte rekommenderar att ta bort “två års 

regeln” som innebär att möjligheten för förtur villkoras av att man 

ska ha bott i Stockholm i minst två år eller regeln om skuldfrihet 

som drabbar kvinnor utsatta för ekonomiskt våld mycket hårt.  

Förvaltningen menar att undantag från reglerna kan göras om det 

bedöms relevant. Vi håller dock inte med förvaltningen om detta då 

vi anser att förändrandet av förturssystemet är nödvändigt för att 

öka antalet beviljade förturer.  Vidare så håller vi med förvaltningen 

om att detta inte är det enda sättet att bevilja ett långsiktigt 

boendealternativ för kvinnor som brutit upp från en våldsam 

relation. Vi anser att SHIS är en viktig del och bör användas mer 
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vilket vi tror skulle bli en välkommen följd av införandet av en 

bostadsgaranti för våldsutsatta.  

 

Vi vill passa på att understryka att det är ett känt faktum att kvinnor 

och barn som varit utsatta för våld placeras på vandrarhem av 

stadsdelarnas socialtjänst trots att det, likt förvaltningen skriver, inte 

är ett bra alternativ. Att detta fortgår trots att alla är överens om att 

det inte är bra är ett tydligt tecken på att mer behöver göras för att 

trygga kvinnor och barns rätt till trygg bostad efter att ha levt med 

våld.  

 

En bostadsgaranti för våldsutsatta kvinnor skyddar inte bara 

kvinnan och hennes barn från att hamna på gatan, det kan också 

rädda liv.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

från (V) samt reservation. 
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§ 8 

Motion (S) om att säkra Fryshusets trygghetsskapande 

verksamhet i Östberga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/265 

Dnr 1.6–39/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen avseende motion (S) om att ge 

Fryshuset Östberga ett förlängt uppdrag. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Ulf Walther, 

Socialdemokraterna, om att säkra Fryshusets trygghetsskapande 

verksamhet i Östberga.  Genom ett idéburet offentligt partnerskap 

(IOP) mellan stadsdelsnämnden Enskede- Årsta-Vantör och 

Fryshuset anordnade Fryshuset Östberga olika aktiviteter för 

tonåringar och unga vuxna under perioden sommaren 2016 – 

sommaren 2020, som ett komplement till stadsdelsförvaltningens 

verksamhet för ungdomar i området. Satsningen finansierades 

genom medel från stadens sociala investeringsfond. Verksamheten 

är avslutad sedan 1 juni 2020 och det finns i dagsläget ingen 

verksamhet kvar att ge ett förlängt uppdrag. En utvärdering av 

verksamheten är upphandlad men ännu inte genomförd. 

Förvaltningen hänvisar till möjligheten att hos socialnämnden 

ansöka om föreningsbidrag. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på motionen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 29 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Ulf Walthers motion lämnades in till kommunfullmäktige i 

februari 2020. Att motionen remitterats ut mer än ett år efter 

inlämnande är anmärkningsvärt och förtjänar revisorernas 

uppmärksamhet. Demokratin försämras när folkvalda kanaler för att 

väcka förslag begränsas. Motioner är ett av de viktigaste verktygen 

kommunfullmäktigeledamöter har för att lyfta synpunkter och 

väcka förslag. Särskilt för de ledamöter som tillhör 

oppositionspartier.  

 

Att majoriteten låter bli att remittera ut en motion innebär att man 

inskränker i folkvaldas rättigheter och möjligheten att fatta beslut 

som har en positiv påverkan på stockholmarna. Vi protesterar 

majoritetens agerande och vill att finansborgarrådet tar ansvar för 

att säkerställa att alla rotlar respekterar den demokratiska ordningen 

som finns.   

 

I detta fall har rotelns agerande inburit att frågan har blivit inaktuell 

eftersom samarbetet med Fryshuset i Östberga hunnit avslutas innan 

motionen skickats ut på remiss. Det är beklagligt. Vi är övertygade 

om att Fryshusets arbete i Östberga har varit viktig för de unga och 

organisationens arbete har haft en positiv påverkan på tryggheten i 

området. Fryshuset har genom sin närvaro och aktiviteter 

kompletterat det trygghetsskapande arbete som staden och andra gör 

i Östberga. Tyvärr avslutades arbetet alltför tidigt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V);(S).   
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§ 9 

Motion (Fi) om att öppna ett skyddat boende för pojkar som 

utsatts för hedersrelaterat våld 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1339 

Dnr 1.7.1-775/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen över motion (Fi) om att öppna ett 

skyddat boende för pojkar som utsatts för hedersrelaterat våld. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat ”Öppna ett skyddat boende för 

pojkar som utsätts för hedersrelaterat våld, motion (2020/1339)” till 

socialnämnden för yttrande. Remissen är en motion från Anna 

Rantala Bonnier (Fi) och Lisa Palm (Fi).  

 

I ärendet lyfts stadens program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck (2017-2020), som anger en tydlig 

strategi för arbetet med att förebygga våldet och ge stöd och skydd när 

det ändå uppstår. I ärendet beskrivs även förvaltningens verksamheter, 

Origo, Kruton samt jour- och familjehem. Förvaltningen anpassar 

kontinuerligt sina verksamheter och insatser efter de behov och den 

efterfrågan som finns. I dagsläget finns det ingen känd efterfrågan som 

skulle berättiga att starta ett skyddat boende för pojkar. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen över motionen 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 19 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 
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Reservation 

Ledamöterna Karin Gustafsson, Anders Göransson, Lotten Hammar 

alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

”1. Bifalla motionen Öppna ett skyddat boende för pojkar so 

utsätts för hedersrelaterat våld 

2. Därutöver anföra följande 

 

Det gläder oss att förvaltningen ser att arbetet för att skydda 

personer som utsatts för hedersrelaterat våld och förtryck ska vara 

långsiktigt och hållbart. Men vi håller inte med i resonemanget att, 

på grund av att förvaltningen sett få ärenden rörande pojkar under 

18 år som behöver skyddad placering, så kan slutsatsen dras att det 

inte finns ett behov. För hur ska man kunna mäta efterfrågan när 

staden aldrig har erbjudit den typen av specifikt stöd riktat till 

pojkar?  

 

Att be om stöd är i sig svårt och ett stort steg för dessa unga 

drabbade personer, och det tar oftast lång tid innan de vågar be om 

hjälp. Och eftersom mycket av samtalen kring hedersrelaterat våld 

och förtryck lyfter tjejernas roll och utsatthet blir det, även om man 

uttryckligen inte sagt det, ett “kvinnligt kodat” problem. Något som 

riskerar att resultera i att många pojkar inte tror att hjälpen som 

finns är till för dem. Men faktum är att pojkar också blir utsatta. De 

riskerar exempelvis att bli bortgifta för att säkerställa familjens 

heder. Eller så kan de inte leva öppet på grund av sin sexuella 

läggning eller identitet. Familjen kan också utsätta dem för stor 

press att utöva kontroll och våld mot sina systrar. Det kan också 

handla om pojkar som försvarar sin systers rättigheter och därmed 

själva blir utsatta för det hedersrelaterade våldet och förtrycket. 

 

De senaste åren har vi sett en ökning av unga i Stockholm som 

söker hjälp mot hedersrelaterat våld och förtryck. Men verkligheten 

är att mörkertalet nog fortfarande är stort, speciellt när det gäller 

unga pojkars utsatthet. Efter de senaste årets isolering och sociala 

begränsningar till följd av pandemin vet vi också att våldet har ökat. 

Många barn och unga har varit avskärmade från omvärlden och 

befunnits sig hemma större delen av tiden. Rädda Barnen ökade 

bland annat sitt stöd till unga som lever i hedersrelaterat våld och 

förtryck genom att tredubblat antalet öppna timmar i sin anonyma 

stödchatt. 

 

Det bör därför vara en prioritet för stadens styrande politiker att 

garantera att rätt stöd finns på plats för att kunna bemöta det ökade 

behovet. Och den hjälpen bör inkludera, och specifikt rikta sig till, 
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även drabbade pojkar. Därför anser vi att det är dags för Stockholm 

att öppna det första skyddade boendet för pojkar som måste fly 

undan hedersrelaterat våld.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (S). 
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§ 10 

Rädda Egalia i Skärholmen, motion (Fi) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1349 

Dnr 1.6–52/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen över motion (Fi) om att rädda Egalia i 

Skärholmen. 

 

 

 

Ärendet  

Lisa Palm (Fi) har i en motion till kommunstyrelsen föreslagit att 

staden ska säkra Egalia Skärholmens finansiering. I motionen 

beskrivs att RFSL Stockholms verksamhet Egalia i Skärholmen står 

utan finansiering sedan sommaren 2020. Förvaltningen har sedan 

två år varit i dialog med föreningen om deras möjlighet att söka 

tidsbegränsat bidrag för Egalia Skärholmen hos socialnämnden. 

Föreningen har i januari 2021 skickat in en ansökan om ett 

tidsbegränsat bidrag för Egalia Skärholmen. Förvaltningen har 

genomfört en utredning med syfte att undersöka om 

RFSL Stockholm lever upp till socialnämndens riktlinjer i sin 

helhet. Ansökan om tidsbegränsat bidrag har skjutits upp i avvaktan 

på att utredningen ska bli klar då utgången kunde komma att 

påverka framtida utbetalningar av bidrag till föreningen. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen över motion (Fi) om 

att rädda Egalia i Skärholmen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 8 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 
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Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot förslaget 

till förmån för det egna förslaget; 

” 1. Bifalla motion om att rädda Egalia i Skärholmen   

2. Därutöver anföra följande 

 

Vi ser positivt på att förvaltningen delar vår uppfattning om att det 

är viktigt att trygga Egalias framtid samt att unga hbtqi-personer 

behöver mer av samhällets stöd och inte att mötas av en stängd dörr 

och en nedlagd verksamhet. Det är bra att man gjort en utredning 

och i den utredningen kommit fram till att RFSL Stockholm 

uppfyller kraven för stöd av nämnden. 

 

I ett SVT inslag beskriver Egalia Skärholmens fritidsledare hur 

unga som besökt verksamheten inte vågar gå till andra fritidsgårdar 

och att Egalia Skärholmen varit den enda plats där de känner sig 

sedda och vågar prata och uttrycka sig fritt. Att Egalia Skärholmen 

öppnades hösten 2019 kom ur ett behov, varpå staden behöver 

fortsätta att möta det behovet. Unga hbtqi-personer finns 

fortfarande, även i ytterstaden, och deras önskan att ha tillgång till 

egna mötesplatser har inte minskat.   

 

Vår förhoppning är att staden inte ställer olika, lika viktiga 

mötesplatser mot varandra och att man istället förstår att en bredd 

av mötesplatser gynnar alla unga - utan att riskera att vissa grupper 

unga hamnar längre ner på prioritetslistan. 

 

Feministiskt Initiativ, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet har 

gemensamt lag ett förslag till socialnämndens organisations och 

föreningsutskott där vi föreslår att nämnden beviljar Egalia 

Skärholmen 600 000 kr i tillfälligt bidrag som ett första steg i att 

säkra verksamhetens framtid. ” 

 

Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1.Att avslå motionen 

2. Därutöver vill vi anföra följande:   
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Motionären tar upp att det bland gruppen unga transpersoner finns 

en stor del som har tankar kring självmord och att en betydande 

andel även försökt ta sitt liv. Vi finner det oerhört allvarligt och 

anmärkningsvärt att personer med psykiska besvär där självmord 

finns på skalan skall hänvisas till ideella organisationer som på sin 

höjd kan erbjuda en fritidsverksamhet. Naturligtvis skall personer 

med självmordstankar hänvisas till den medicinskt professionella 

vården.  

Gällande den delen av HBT-gruppen som inte omfattas av psykiska 

besvär eller självmordstankar står vid fast vid att det är den 

generella fritidsverksamheten oavsett om den är upphandlad eller 

sker i egen regi, som är den verksamhet där utvecklingspotentialen 

föreligger för en funktionell HBT-verksamhet. Det är ett egenvärde 

i sig att HBT-verksamheten får utvecklas i en konsoliderad 

fritidsverksamhet. Om målet är en inkluderande fritidsverksamhet 

där HBT-gruppen ingår, då är också vägen dit en inkluderande 

fritidsverksamhet. Om sen målet kräver en hög säkerhet, är det 

förvaltningens och polisens skyldighet att tillhandahålla den 

säkerhet som krävs. Det är inte HBT-gruppen som ska flytta på sig, 

utan det är de individer som eventuellt inte kan bete sig som skall 

hållas permanent borta från fritidsverksamheten. Vi anser att det är 

helt fel att vara eftergiven och undfallande med hänvisning till 

normer som påverkar HBT-gruppen negativt. Denna hållning måste 

gälla från politisk nivå, förvaltningens ledning och ända ner till 

utförarledet inom fritidsverksamheten. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S) 
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§ 11 

Barnets bästa när vård enligt LVU upphör 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1364 

Dnr 1.6-116/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen avseende remiss av 

författningsförslag i promemorian Barnets bästa när vård 

enligt LVU upphör. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har översänt remiss av författningsförslag i 

promemorian Barns bästa när vård enligt LVU upphör till 

socialnämnden för yttrande. I förslaget föreslås ändringar i lagen 

(1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och 

socialtjänstlagen (2001:453), SoL genom att principen om barnets 

bästa stärks i samband med bedömning av om vård enligt LVU ska 

upphöra, genom att socialnämndens skyldighet att överväga 

överflyttning av vårdnaden enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken 

tidigareläggs, genom att socialnämnden ska följa upp barns 

situation efter det att vård enligt LVU har upphört samt genom att 

socialnämnden får befogenhet att besluta om drogtester för 

vårdnadshavare och föräldrar till barn som vårdas enligt LVU. 

Förvaltningen instämmer i stort med promemorians förslag men är 

tveksam till promemorians uppfattning att socialnämndens 

skyldighet att överväga överflyttning av vårdnaden enligt 6 kap. 8 § 

föräldrabalken ska tidigareläggas för alla placerade barn, oavsett hur 

gammalt barnet var när hen placerades i sitt familjehem. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 9 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP, Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) 

”Vi välkomnar promemorian Barns bästa när vård enligt LVU 

upphör. Förslaget i sin helhet beaktar och närmar sig utmaningar 

som vi tragiskt nog har sett på sistone med dagens lagstiftning. Det 

är oerhört viktigt att förändringar sker i en riktning som leder till 

faktiska förändringar för barnen som samhället har ansvaret över. 

Barnens bästa ska alltid ligga i fokus för alla beslut. 

 

Förslaget som ligger är till för att lyfta upp och kodifiera praxis. Det 

behöver vara tydligare för alla att vården inte ska upphöra förrän de 

omständigheter som föranledde vården från början på ett varaktigt 

och genomgripande sätt har förändrats. I promemorian beskrivs att 

socialnämnden ska få en tydligare uppföljningsskyldighet och en 

möjlighet att besluta om drogtester. Det är bra med ytterligare 

verktyg för socialnämnden för att säkerställa barnens bästa. Frågan 

kring hur länge man ska ha uppföljningsskyldighet behöver utredas 

ytterligare.  

För barn och unga som samhället omhändertagit är skolgången 

synnerligen viktig och en viktig skyddsfaktor för framtiden. Ofta 

kan en tidigare bristfällig skolgång börja repareras under 

placeringstiden. Inför att LVU upphör är det därför mycket viktigt 

att skolan som den unge ska komma till förbereder de stödinsatser 

som krävs för att den fortsatta skolgången ska leda till goda resultat. 

 

Genom att säkerställa rättssäkerheten för barn som vårdas enligt 21 

§ LVU förbättras bestämmelsen om flyttningsförbud vid 

övervägande eller prövning av om vården ska upphöra. Förslaget 

kan därmed antas bidra till ökad trygghet och stabilitet för placerade 

barn. Det är viktigt för barnens långsiktiga stabilitet att frågan kring 

förflyttning av vårdnaden diskuteras och att frågan kring ”hur:et” 

diskuteras vidare. I promemorian finns konkreta förslag på 

förändringar.  

 

Till sist vill vi poängtera att ”Lilla hjärtat” aldrig mer får ske, och 

alla förändringar i den riktningen är välkomna.” 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S)  

”Vi välkomnar alla förslag som syftar till att stärka skyddet kring 

barn som har blivit tvångsomhändertagna. Det smärtar att samhället 

inte hade säkerställt att lagstiftningen var så pass tydlig och att 

skyddsnäten inte var tillräckligt starka för att skydda ”Lilla hjärtat”. 

Över partigränser är vi eniga om att det som hände ”Lilla hjärtat” 

aldrig får ske igen. Det ligger i vårt gemensamma ansvar och 
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intresse att säkerställa att lagstiftaren täpper till alla eventuella hål 

som kan finnas i skyddsnätet nu när lagstiftningen ska ändras. 

Annars riskerar vi att få en lagstiftning som inte skyddar i den 

utsträckning som vi önskar och som inte heller förmår att alltid sätta 

barnets bästa i fokus.  

 

Därför menar vi att några av förslagen i utredningen behöver 

justeras och förtydligas. Vi anser att socialnämndens rätt att besluta 

att vårdnadshavare och föräldrar ska lämna prov för kontroll av 

drogpåverkan behöver tydliggöras. Vi vill se ett förtydligande om 

att drogtester inte bara ska visa om föräldern/vårdnadshavaren är 

påverkad utan även om den har spår av droger i kroppen. 

Informationen är viktig för socialnämnden och den har påverkan på 

beslut som nämnden ska ta. Det vore även bra om socialnämndens 

beslut om att ta drogtester ska kunna gälla för en viss period så att 

nämnden inte behöver fatta beslut vid varje enskilt 

provtagningstillfälle.  

 

Det är bra att socialtjänsten föreslås få möjlighet att ställa krav och 

följa upp föräldrars drogfrihet, en fråga som dock också behöver 

lösas är att det idag förekommer barn som tvingas till återförening 

eller umgänge med föräldrar som brukat våld. Här önskar vi 

lagstiftaren ser närmre på frågan rörande barn som upplevt och 

utsatts för våld i hemmet vilket är en vanlig placeringsorsak inte 

minst i Stockholm. 

 

Förslaget om att korta tiden från tre år till två år för när 

socialnämnden senast ska överväga vårdnadsöverflyttning behöver 

undersökas mer. Som förvaltningen skriver är ”En 

vårdnadsöverflyttning är ett ingripande och avgörande beslut i ett 

barns liv, liksom i barnets föräldrars och familjehemsföräldrars liv”. 

Utredningens förslag syftar till att trygga barnets uppväxt men man 

har inte tydliggjort i tillräcklig stor utsträckning att det är det bästa 

för barnet. Inte heller är det klargjort hur samhällets stöd till 

familjehemmen ska stärkas vid en vårdnadsöverflyttning.  

 

Vi vill se en ändring i förslaget om att förlänga tiden för 

socialnämndens uppföljning av barns situation. Det gäller dels när 

en utredning som gäller barns behov av stöd eller skydd avslutas 

utan beslut om insats. Och dels efter det att en placering i ett 

familjehem eller hem för vård eller boende har upphört. 

Bestämmelser om när uppföljningar ska avslutas behöver förlängas 

till ett år, inte bara till sex månader som utredningen föreslår. På så 

sätt förstärks stöd och skydd av barn i vårt samhälle.  
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Slutligen vill vi framhålla vikten av att kommunerna ges särskilda 

medel för att stärka arbetet med egenkontroll och förstärkt stöd vid 

hemflyttning efter placering. Resursförstärkning är central för att 

samhället ska lyckas sätta barnets bästa när vård enligt LVU 

upphör.  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (S),(V). 
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§ 12 

Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande 

samt förebyggande av psykisk ohälsa 2022-2030 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1473 

Dnr 1.6-142/2021 ÄRENDET UTGÅR 
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§ 13  
Underlag för budget 2022 med inriktning 2023-2024 för 
Socialnämnden 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner underlag för budget 2022 med 

inriktning 2023-2024 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen 

 

 

Ärendet  
Förvaltningen har i ärendet redovisat förslag till fortsatt arbete 

utifrån kommunfullmäktiges inriktningsmål för Möjligheternas 

Stockholm. 

 En moderns storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden  

Socialförvaltningen ansvarar för stadsövergripande verksamheter 

inom socialtjänst- och funktionshinderområdet, förutom 

äldreomsorg och arbetsmarknadsfrågor. Socialförvaltningen skapar 

förutsättningar för en likvärdig och rättssäker socialtjänst i hela 

Stockholms stad och medverkar till att invånarna får likvärdiga och 

lika tillgängliga insatser oavsett var de bor i staden och oavsett 

utförare av insatser. Socialförvaltningen är ledande och drivande i 

utvecklings- och innovationsarbetet inom staden gällande 

socialtjänstfrågor samt har ett övergripande ansvar att samordna 

arbetet med strategisk utveckling inom förvaltningens 

ansvarsområden. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

underlag till budget 2022 med inriktning 2023-2024 för 

Socialnämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 14 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 
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”I förvaltningens underlag till budget för socialnämnden kommande 

år framgår det tydligt att staden har väl fungerande verksamheter 

och många bra projekt som pågår såväl som utmaningar som 

behöver mötas. Pandemin har haft påverkan på flera av nämndens 

områden och det är nödvändigt att vidta direkta åtgärder. Den 

psykiska ohälsan har ökat i samhället och många har levt isolerat 

under en längre tid, inte minst personer med funktionsnedsättningar, 

vilket kan ge konsekvenser på lång sikt framöver. Särskilt utsatta är 

också de personer som utsätts för våld i nära relation och barn som 

växer upp i utsatta miljöer. Staden behöver därför förstärka det 

uppsökande arbetet ytterligare. 

  

Våldet rapporteras blivit allt grövre under pandemin och barn som 

kontaktar organisationer som Bris ökar. Vi ser också en ökad 

arbetslöshet i samhället i stort och Stockholm är inget undantag. 

Flera av socialtjänstens målgrupper som stod utanför 

arbetsmarknaden innan pandemin har fått det ännu svårare att ta sig 

in. Vi menar att kommunen behöver utöka sysselsättnings- och 

arbetsmarknadsåtgärder för målgrupper som personer med 

funktionsnedsättning, psykisk ohälsa och beroendeproblematik för 

att inte låta flera år gå förlorade. De insatser vi gör nu kan vara 

avgörande för mångas framtid.  

 

När det gäller arbetet mot våld i nära relation vill vi poängtera att 

det behövs tillskjutas medel för att leva upp till den framtagna 

modellen kring hedersrelaterat våld, inte minst till insatser som 

kontaktperson. Vi skulle gärna se initiativ till samverkan med 

kvinnojourerna för att nå fler i behov av hjälp samt förstärkningar 

av relationsvåldscentrum och relationsvåldsteamen.  

 

Majoriteten har också tagit fram en strategi för att minska ungas 

kriminalitet där samverkan betonas, samtidigt ser vi i underlaget att 

det finns behov av mer resurser för att tillhandahålla fler SIP-

samordnare. Det finns många unga i behov av stöd från olika 

instanser i samhället som har behov av just en SIP-samordnare, men 

stadsdelarna saknar funktionen efter att finansieringen dragits in. 

 

Skjutningar och sprängningar har ökat i Stockholm under det 

senaste året och vi anser att staden behöver vidta åtgärder för att 

detta ska minska. I arbetet är det viktigt att ta tillvara på kunskap 

från andra kommuners arbete. Stadens arbete för att stoppa det 

dödliga våldet ska vara baserad på evidens och följas av forskare. 

Vidare är det även viktigt att arbetet som görs inom Trefas kopplas 

utökas till hela staden. 
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Ungas psykiska ohälsa, inte minst tjejers, är ett ökande problem och 

har så varit under en längre tid, kommunen behöver tillsammans 

med regionen göra mer. De negativa konsekvenserna av 

användandet av alkohol och droger hos unga är också större hos 

unga med sämre socioekonomiska förutsättningar därför vi önskar 

ett större fokus på jämlikhet i det drogförebyggande arbetet i staden. 

I ytterstaden behövs andra typer av insatser än i innerstaden och det 

är inte hållbart göra nedskärningar på kultur- och fritidsområdet och 

samtidigt mena att staden satsar på drogförebyggande arbete – det 

måste hänga ihop. Staden behöver satsa mer på 

arbetsmarknadsåtgärder, ökad sysselsättning och fler vuxna i 

skolan, särskilt i ytterstaden, för att öka tryggheten för de som bor 

där inte minst de unga själva. Förvaltningen skriver att det saknas 

finansiering av skolsociala team för de stadsdelsnämnder som inte 

tilldelas medel av socialnämnden idag. Det är hälften av 

stadsdelsnämnderna som saknar resurser därför behöver 

finansieringen säkras långsiktigt i hela staden. Samma sak gäller 

Framtid Järva som erbjuder socialt stöd till unga med drogproblem 

och/eller kriminalitet.  

 

Barn i behov av samhällets stöd har uppmärksammats mer senaste 

året vilket vi anser är mycket bra och ny lagstiftning är också på 

gång inom området, det är dock oroande att staden inte kan 

tillgodose behovet av familjehem hos stadsdelarna. Stadens barn i 

behov av familjehem behöver få det bästa stödet och ökade resurser 

kan behövas för att i de mer komplexa fallen kunna erbjuda mer 

handledning, utbildning, stöd och arvode. Förvaltningen skriver 

också att de privata jourhemmen behöver ökad uppföljning. 

 

Arbetet mot hemlöshet tar inga stora kliv framåt och vi vill 

poängtera det förvaltningen skriver kring behovet av billiga 

hyresrätter – utan dessa kommer inte staden tillrätta med 

bostadslösheten. Det är beklagligt att hyresrätterna istället blir färre 

med anledning av utförsäljningar och ombildningar. Skulle 

regeringens planer på marknadshyra införas skulle det också ha 

enorm påverkan på hemlöshetsarbetet då det redan idag är svårt 

hitta hyresrätter som denna målgrupp kan efterfråga. Det är positivt 

att förvaltningen utökar platserna på Ljungbacken och 

Hamnvikshemmet då efterfrågan på den typen av boende ökar.  

 

Sammanfattningsvis behöver nämnden flertalet förstärkningar 

kommande år. Pris- och löneökningar samt ökade hyror kommer stå 

för närmre 50 miljoner och utöver detta behövs resurser för att 

finansiera Framtid Järva, skolsociala team och SIP-samordnare. 

Även familjerådgivningen skulle behöva ökat anslag såväl som 
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förstärkning av familjehemsrekrytering och kontroll av de privata 

jourhemmen.” 

 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD)  

”Sverigedemokraterna har presenterat en reservationsbudget i 

kommunfullmäktige där vi tydligt går igenom Stockholms stads 

ansvarsområden och verksamheter. För en utförligare beskrivning 

om våra inriktningsmål samt underlag för budget 2022 samt 

inriktning för 2023 och 2024 hänvisar vi till detta dokument. 

Stadens arbete kommer även fortsättningsvis präglas av den 

pågående pandemin och det är av stor vikt att stadens förvaltningar 

fortsätter att prioritera kärnverksamheten även under kommande 

verksamhetsår eftersom de också kommer att präglas av Covid-19.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S).  
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14 
Månadsrapport mars 2021 

Dnr 1.2.2–55/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner månadsrapport för mars 2021. 

 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 mars samt utifrån dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är enligt budget.  

De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 15 

Årsrapporten Stockholmsenkäten 

Dnr 1.8.1–229/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner årsrapport Stockholmsenkäten 

2020 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till kommunstyrelsen 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder 

 

 

Ärendet 

Stockholmsenkäten genomförs av socialförvaltningen vartannat år 

och ett urval av stadsövergripande resultat presenterades under 

hösten 2020. I Stockholmsenkätens årsrapport sammanfattas 2020 

års enkätundersökning och analysen fördjupas genom att inkludera 

fler variabler/indikatorer inom varje temaområde. I en tillhörande 

tabellsamling presenteras även stadsdelarnas resultat över tid. 

Årsrapporten visar att Stockholms stads elevers alkohol- och 

tobaksbruk och spelande om pengar har minskat sedan mätningens 

början 1998. I 2020 års mätning väljer färre elever bort tobak helt, 

vilket förklaras av en tydlig ökning i andelen elever som snusar.  

På senare år syns en viss ökning bland gymnasieelever som testat 

narkotika. Grundskoleelevernas konsumtion har varierat uppåt och 

nedåt över tid för att år 2020 ligga på en högre nivå, likt den 2002 

och 2010. Elevers självrapporterade brottslighet minskar över tid, 

medan utsattheten för brott verkar öka något. Pojkar är tydligt 

överrepresenterade i delaktigheten i brottslighet men endast något 

överrepresenterade i att själva utsättas för brott. När det gäller 

utsatthet för rån samt hot och våld syns ökningen tydligast bland 

pojkar. Andelen flickor som uppger att de tvingats till sex/våldtäkt 

ökade tydligt i 2018 års mätning, och i årets mätning syns 

ytterligare en liten ökning. Sedan mätningen 2010 uppger elever i 

Stockholms stad en allt sämre psykosomatisk hälsa. I årets mätning 

uppmäts den lägsta graden någonsin, med flickors självrapporterade 

hälsa nu under medelnivå. 

 

Socialförvaltningen pekar på vikten av fortsatt god samverkan med 

utbildningsförvaltningen. Stadens kommande trygghetsprogram blir 

ett viktigt stöd liksom den samverkan mellan skola, förskola, 

socialtjänst, fritidsverksamheter och polis som ska stärkas. 

Sammantaget anser förvaltningen att Stockholmsenkätens resultat 

ska användas för att bidra till utveckling av stadens arbete med 

unga. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner redovisning av 

Stockholmsenkätens resultat. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 mars 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Stockholmsenkäten genomförs av socialförvaltningen vartannat år 

och ett urval av stadsövergripande resultat presenterades under 

hösten 2020. I Stockholmsenkätens årsrapport sammanfattas 2020 

års enkätundersökning och analysen fördjupas genom att inkludera 

fler variabler/indikatorer inom varje temaområde. I en tillhörande 

tabellsamling presenteras även stadsdelarnas resultat över tid. 

Årsrapporten visar att Stockholms stads elevers alkohol- och 

tobaksbruk och spelande om pengar har minskat sedan mätningens 

början 1998. I 2020 års mätning väljer färre elever bort tobak helt, 

vilket förklaras av en tydlig ökning i andelen elever som snusar. På 

senare år syns en viss ökning bland gymnasieelever som testat 

narkotika. Grundskoleelevernas konsumtion har varierat uppåt och 

nedåt över tid för att år 2020 ligga på en högre nivå, likt den 2002 

och 2010. Elevers självrapporterade brottslighet minskar över tid, 

medan utsattheten för brott verkar öka något. Pojkar är tydligt 

överrepresenterade i delaktigheten i brottslighet men endast något 

överrepresenterade i att själva utsättas för brott. När det gäller 

utsatthet för rån samt hot och våld syns ökningen tydligast bland 

pojkar. Andelen flickor som uppger att de tvingats till sex/våldtäkt 

ökade tydligt i 2018 års mätning, och i årets mätning syns 

ytterligare en liten ökning. Sedan mätningen 2010 uppger elever i 

Stockholms stad en allt sämre psykosomatisk hälsa. I årets mätning 

uppmäts den lägsta graden någonsin, med flickors självrapporterade 

hälsa nu under medelnivå. 

 

Socialförvaltningen pekar på vikten av fortsatt god samverkan med 

utbildningsförvaltningen. Stadens kommande trygghetsprogram blir 

ett viktigt stöd liksom den samverkan mellan skola, förskola, 

socialtjänst, fritidsverksamheter och polis som ska stärkas. 

Sammantaget anser förvaltningen att Stockholmsenkätens resultat 

ska användas för att bidra till utveckling av stadens arbete med 

unga. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalande från (V),(S). 
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§ 16 

Modell för ett långsiktigt stöd till personer som har blivit 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck 

Rapport 

Dnr 3.1.1–730/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner rapport om modell för ett långsiktigt 

stöd till personer som har blivit utsatta för hedersrelaterat våld 

och förtryck.  

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen fick i uppdrag av socialnämnden på nämndens 

sammanträde den 16 december 2020 att i en rapport redovisa en 

modell för långsiktigt stöd till personer utsatta för hedersrelaterat 

våld och förtryck som bott på skyddat boende. I rapporten Modell 

för ett långsiktigt stöd till personer som har blivit utsatta för 

hedersrelaterat våld och förtryck presenteras förslag till modell som 

utgår ifrån de resultat som framkom i delrapporten. Den föreslagna 

modellen består av sju steg. Socialförvaltningen överlämnar 

rapporten till socialnämnden för godkännande.   

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 mars 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Hedersrelaterat våld och förtryck är allvarliga samhällsproblem. 

Personer som utsatts för detta har många gånger berövats sin egen 

handlingsförmåga och kan därför uppleva svårigheter att fatta 

livsavgörande beslut för sig själva. I rapporten som presenterats för 

socialnämnden kan vi se att personer som utsatts för hedersrelaterat 

våld och förtryck ofta känner att de måste lösa viktiga beslut som 

rör bland annat boende, arbete, studier och ekonomi ensamma. 

Rapporten framhåller att en kontaktperson kan vara en viktig insats 

för att hjälpa till i dessa fall och det instämmer vi i, en 

kontaktperson kan vara ett mycket bra stöd för den drabbade och 

kan hjälpa till med viktiga praktiska ärenden som personen tidigare 

kanske inte hanterat.  
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Vi tycker att modellen vi får presenterad för oss generellt ser bra ut, 

men vill framhålla att den inte skiljer sig nämnvärt från hur man 

redan idag arbetar med hedersrelaterat våld och förtryck. Det är 

dock inte acceptabelt att personer som utsatts för detta allvarliga 

samhällsproblem upplever att de står ensamma kvar efter att ha 

blivit fria från det. Vi vill poängtera hur viktigt det först och främst 

finns resurser för uppsökande arbete inom det här området, inte 

minst nu då vi sett att den rådande pandemin ökar risken för våld 

och förtryck i hemmet. Utöver detta är det minst lika viktigt att det 

finns tillräckliga resurser för staden att kunna erbjuda 

kontaktpersoner som långsiktigt kan stödja de drabbade i de fall det 

behövs. 

 

Slutligen är det viktigt att alla stadsdelar har möjligheter att ge 

samma typ av insatser om modellen ska vara realistisk. Idag har inte 

alla relationsvåldsteam samma möjligheter som till exempel stöd 

med boendealternativ efter skyddat boende vilket gör att modellen 

inte skulle vara möjlig att genomföra i alla stadsdelar som det ser ut 

idag. Det är också viktigt för rättssäkerhet och likställigheten i 

staden att målgrupp kan erbjudas samma insatser oavsett var i 

staden klienten bor.” 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Det hedersrelaterade våldet har blivit ett allt större 

samhällsproblem som kan utlösas av triviala, och för majoriteten 

självklara saker, som pojkars och flickors rätt att välja utbildning, 

klädsel och partner. Eftersom hedersvåld oftast utförs inom 

familjen, är offrets utsatthet mycket stort. Som en följd av detta blir 

behovet av insatser omfattande eftersom alla band med den egna 

familjen måste upphöra.  

 

Ett långsiktigt och väl planerat stöd är därför nödvändigt, men vad 

görs från samhällets sida för de personer och familjer som är 

förövarna förutom de rent rättsliga? Alla som utsätter sina 

närstående för hedersvåld blir inte föremål för åtal, andra blir 

åtalade men inte bli dömda, och några blir inte föremål alls för 

lagföring. För att komma åt problemet på sikt måste samhället starkt 

markera och bidra till attitydförändringar över tid. Vi ställer därför 

frågan till förvaltningen om det finns någon insats vars uppgift är att 

implementera attitydförändringar i grupper där hedersvåld riskeras. 

Attitydförändringar på sikt gagnar även offret, eftersom fortsatta hot 

i bästa fall då upphör.” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V);(S). 
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§ 17 

Svar på skrivelse från (V),(S) 

Gällande majoritetens satsningar mot sexuella övergrepp och 

psykisk ohälsa 

Dnr 1.3.1–66/2021 

  

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen från (V),(S) 

 

 

Ärendet  

Alexandra Mattsson Åkerström (V), Karin Gustafsson (S) med 

instämmanden av Anna Rantala-Bonnier (Fi) har överlämnat en 

skrivelse till socialnämnden inför sammanträdet den 16 februari 

2021, innehållandes frågor rörande stadens arbete mot sexuella 

övergrepp och psykisk ohälsa. Bakgrunden till skrivelsen är 

socialnämndens verksamhetsberättelse för 2020, där det framgår att 

Stockholmsenkätens siffror visar att andelen flickor som upplever 

psykisk ohälsa har ökat. Likaså har andelen flickor som uppger att 

de har utsatts för våldtäkt eller tvingats till sex ökat. Författarna 

söker svar på vilka insatser och satsningar som görs för att bryta den 

negativa utvecklingen. Vidare efterfrågas förvaltningens inställning 

till om de insatser som görs idag är tillräckliga.  

 

Förvaltningen delar skribenternas syn på att det är högst angeläget 

att bryta den negativa utveckling som Stockholmsenkäten visar på. 

Socialtjänsten och skolan måste i bred samverkan med varandra och 

andra aktörer som polisen, hälso- och sjukvården och civilsamhället 

bemöta den ökande psykiska ohälsan, inte minst ur ett främjande 

och förebyggande perspektiv för att bryta den negativa trend som 

syns både lokalt och nationellt. Socialförvaltningen har i årets 

budget många uppdrag med fokus på samverkan i syfte att nå barn, 

unga och familjer i ett tidigt skede för att förebygga och motverka 

psykisk ohälsa och en ogynnsam utveckling. Förvaltningen anser 

inte att staden kan vara nöjd med en negativ utveckling utan måste 

hela tiden sträva efter att vända trenden. Det pågår idag ett 

utvecklingsarbete inom olika verksamheter och uppdrag, med fokus 

på psykisk hälsa och motverkande av sexuellt våld. Förvaltningen 

föreslår att socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen.  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 april 2021.  
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Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakomförvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Vi tackar för svaret på vår skrivelse och kan konstatera att 

förvaltningen delar vår bedömning kring att frågan om psykisk 

ohälsa och sexuell utsatthet hos unga tjejer är angelägen och 

behöver mötas med fler insatser. 

 

Förvaltningen nämner att skolmiljön är en viktig faktor och vi kan 

bara instämma. Vi konstaterar att en mer jämlik elevhälsa vore 

önskvärd, alla elever har rätt till kuratorskontakt på sin skola och 

annat stöd som kan behövas vilket inte är fallet idag. Det är viktigt 

att tidiga åtgärder sätts in, att elevhälsan förstärks och att skolorna 

arbetar förebyggande för att stärka ungas hälsa. 

Stadsdelsnämnderna behöver resurser för att kunna ha skolsociala 

team på alla skolor och SIP-samordnare för ökad samverkan kring 

de elever som behöver. Det framgår av underlag till budget att detta 

saknas idag sedan finansieringen från den sociala 

investeringsfonden upphörde.  

 

Unga tjejer söker sig gärna till en ungdomsmottagning för stöd. 

Därför behövs en satsning på kortade väntetider, ökad samverkan 

med regionen kring tillgång till psykologbehandling och mer 

inriktade gruppverksamheter. Idag finns det exempelvis bara 

tillgång till stödgrupp för den som blivit utsatt för sexuella 

övergrepp på en (1) av stadens alla ungdomsmottagningar – det är 

bedrövligt. Det står tydligt att det nuvarande stödcentrumet vi har 

idag inte möter behoven hos just denna målgrupp. Med anledning 

av den ökade sexuella utsattheten unga tjejer lever under idag vill vi 

att staden utreder hur stödet skulle kunna förstärkas och möjliggör 

ett sammanhållet stöd, exempelvis genom ett särskilt stödcentrum.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 18 

Enkätundersökning ekonomiskt bistånd 2020 

Dnr 1.3.2–49/2021 

 

Socialnämndens beslut  

1.  Socialnämnden godkänner rapporten om 

enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för kännedom 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

 

Ärendet 

Den enkätundersökning som år 2020 skickats ut till personer som i 

Stockholms stad uppburit ekonomiskt bistånd under året uppvisar 

ett positivt resultat. Enkäten besvarades av totalt 3 434 personer 

vilket motsvarar en svarsfrekvens på 38 procent. Majoriteten av de 

individer som besvarat enkäten instämmer i påståendena om att de 

blir bemötta med respekt av sin handläggare, att de förstår den 

information de får om sitt ärende, att de vet vad som förväntas av 

dem för att ha rätt till ekonomiskt bistånd samt att deras 

handläggare har rätt kompetens och erbjuder rätt stöd. I enkäten får 

de svarande möjlighet att ge socialtjänsten ett generellt betyg på en 

skala från 1-10. Det betyget ökade från 6,5 år 2018 till 6,8 år 2020. 

Vidare i enkäten får de svarande ange om de under det senaste året 

upplevt sig diskriminerade i kontakten med sin handläggare.  

22 procent uppger sig ha upplevt diskriminering. Förvaltningen 

föreslår att socialnämnden godkänner rapporten om 

enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd, samt att ärendet 

överlämnas till kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna för 

kännedom.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD). 

”Årets enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd sker i en tid då 

pandemin såväl gjort det svårt att bedriva arbetet på normalt sätt, 

liksom tvingat vissa nya grupper att söka bistånd från staden. Det är 

positivt att det övergripande betyget på socialtjänsten från de 

svarande klienterna likväl är det högsta sedan mätningarna startade 
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2014. Det är ett gott betyg till socialtjänstens medarbetare att man 

har kunnat upprätthålla eller rentav öka den upplevda kvaliteten på 

servicen trots de utmaningar som pandemin har fört med sig. 

 

I huvudsak ligger resultaten i enkätundersökningen på en stabil 

nivå. Det gäller tyvärr också den andel av de svarande som upplever 

sig ha blivit diskriminerade. Alla stockholmare har givetvis rätt till 

ett bra och likvärdigt bemötande från stadens personal, och det är 

olyckligt att så många upplever att de inte har fått det. Vi välkomnar 

att socialförvaltningen har lyft fram frågan om bemötande i 

introduktionsutbildningen för nya medarbetare inom ekonomiskt 

bistånd och hoppas att stadsdelsnämnderna tar till sig förvaltningens 

rekommendation att fördjupa sig i frågan utifrån sina 

förutsättningar.” 
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§ 19 
Uppföljningskartläggning av utskrivningsprocessen från 
sluten hälsa- och sjukvård 2020 

Dnr 3.1.1–15/2021 
 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner uppföljning av 

utskrivningsprocessen från sluten hälso- och sjukvård 2020. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

 

Ärendet 

En trygg och säker utskrivning för den enskilde kräver ett 

gemensamt arbete i länet för att stärka samverkan mellan kommun, 

slutenvård och öppenvård. Fokus för årets uppföljning är 

följsamheten till länets rutiner kring utskrivningsprocessen från 

sluten hälso-och sjukvård. Under ett år med covid-19 har det blivit 

hög belastning inom vården vilket har lett till att det kommunala 

betalningsansvaret tillfälligt stoppats. Utifrån att det kommunala 

betalningsansvaret fortfarandet är stoppat och att det finns bortfall i 

kartläggningen för 2020 kan ingen tillförlitlig bedömning i 

följsamheten till länets rutiner göras för närvarande. För att kunna 

se över fortsatt följsamhet i de gemensamma riktlinjerna ska 

förvaltningen följa det pågående arbetet kring införandet av det nya 

länsövergripande IT-systemet, som ska bidra till en trygg och säker 

utskrivningsprocess samt minskad manuell hantering för 

medarbetarna. Det nya systemet kommer att vara användarvänligt 

och ge en ökad förutsättning för uppföljning och att identifiera 

utvecklingsområden.  Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner 2020 års redovisning gällande uppföljning av 

utskrivningsprocessen från sluten hälso-sjukvård.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20 
Förstärkt uppföljning av utförarverksamheter i egen regi 
likställd uppföljning av verksamheter som bedrivs enligt SoL 
och LSS inom funktionsnedsättning och socialtjänst 

Dnr 3.1.1–612/2020 
  

Socialnämndens beslut  

1. Nämnden uppdrar till förvaltningen att ta fram anvisningar, 

mallar och rutiner för uppföljning av utförare i egen regi i 

staden samt i övrigt genomföra de aktiviteter som 

tjänsteutlåtandet innehåller 

2. Ärendet delges stadsdelsnämnderna 

  

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har sedan 2018 haft i uppdrag att stärka 

uppföljningen av verksamheter som tillhandahåller insatser enligt 

SoL och LSS. Syftet är att säkerställa kvaliteten på insatserna. 

Uppdraget gäller verksamheter inom funktionsnedsättning och 

socialpsykiatri. Under 2021 har förvaltningen ett specifikt uppdrag 

om att införa en samlad verksamhetsuppföljning för LSS-

verksamheter. Socialförvaltningen upphandlar, följer upp och 

samordnar uppföljning av utförare för tio olika avtalsområden enligt 

LOV (lagen om valfrihetssystem). Stadsdelsförvaltningarna följer 

upp motsvarande verksamheter i egen regi. Inom LOV är det viktigt 

att säkerställa konkurrensneutralitet och att utförarna håller en jämn 

kvalitet oavsett regiform. För att alla utförare ska följas upp på ett 

likvärdigt, transparent och systematiskt sätt bör socialförvaltningen 

samordna uppföljningen av verksamheter i egen regi inom LOV. 

Detta kan ske genom att stadsdelsförvaltningarna systematiskt följer 

upp utförare i egen regi enligt anvisningar från socialförvaltningen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 11 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Det är välkommet att socialförvaltningen nu inleder ett arbete för 

att på ett tydligt sätt följa upp kvaliteten i utförandet av olika 

insatser enligt SoL och LSS och att samma regler ska gälla fullt ut 

för såväl utförare i stadens egen regi som för de privata. Större 
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tydlighet och enhetlighet för vad som gäller vid den granskning som 

stadsdelarna ansvarar för kommer förhoppningsvis att leda till 

mindre skillnader i bedömningar mellan stadsdelarna, liksom 

samarbetet mellan förvaltningarna på central och stadsdelsnivå. 

Detta är mycket positivt för mottagarna av och deltagarna inom 

olika insatser och verksamheter, eftersom förutsebarheten sannolikt 

kommer att öka, oavsett var i Stockholms stad man bor.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S) 
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§ 21 

Kartläggning av personer i hemlöshet i Stockholms stad  

den 25 september 2020 

Dnr 3.1.1–338/2020 

  

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner kartläggningen av personer i 

hemlöshet i Stockholms stad 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till 

stadsdelsnämnderna för kännedom 

4. Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att återkomma 

med en fördjupad analys av de som lever i hemlöshet i 

gatumiljö, i enlighet med vad som nedan anförs. 

5. Socialnämnden anför följande: 

 

”Vi tackar förvaltningen för en intressant och innehållsrik rapport 

som belyser såväl framgångar som utmaningar i arbetet för att se till 

att varje stockholmare har en långsiktig bostad och ett hem att kalla 

sitt. 

 

Hemlöshet är ett komplext samhällsfenomen. Vägarna in i och ut ur 

hemlöshet ser olika ut för varje individ, liksom den situation man 

befinner sig i just nu. De flesta personer som faller in under stadens 

definition av hemlöshet lever inte på gatan. De har någon form av 

tak över huvudet, men det är inte tryggt eller långvarigt. 

 

De personer som likväl under längre tid har levt i hemlöshet i 

gatumiljö tillhör vårt samhälles absolut mest utsatta medlemmar. 

Många av dem behöver också samordnade och uthålliga insatser 

från olika instanser. Vi vill därför att förvaltningen återkommer med 

en fördjupad analys av denna grupp personer och vad som behöver 

göras för att hjälpa dem till en långsiktig boendelösning.” 

 

 

  

Ärendet 

År 2020 års kartläggning av personer som lever i hemlöshet i 

Stockholms stad avser dygnet 25-26 september och ger en 

ögonblicksbild av hemlöshetssituationen det aktuella datumet enligt 

kartläggningens definition av hemlöshet. Kartläggningen redovisar 

2 379 personer vilket är en minskning med 60 personer jämfört med 

kartläggningen som genomfördes år 2018. Andelen kvinnor har 

minskat något och motsvarar i 2020 års kartläggning 31 procent av 

samtliga till kartläggningen inrapporterade personer.  
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Av kartläggningen framgår vidare att det bland de inrapporterade 

personerna finns såväl personer med komplex problematik och stora 

individuella stödbehov som personer som söker socialtjänstens 

bistånd till boende på grund av strukturella orsaker. En gemensam 

utgångspunkt vid utformning av alla stödinsatser till personer som 

av olika skäl befinner sig i hemlöshet ska vara ett individuellt 

behovsanpassat stöd, grundat på bästa tillgängliga kunskap. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden beslutar i enlighet med förslag från 

(L),(M),(MP),(C),(KD) 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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§ 22 

Kommunernas arbete med att motverka akut hemlöshet 

 – fördelning av statsbidrag 

Dnr 1.3.2–88/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för att 

motverka akut hemlöshet enligt nedanstående  

 
Fördelning av statsbidrag för att 
motverka akut hemlöshet 

 

Nämnd 
Antal 

hemlösa 
Andel 

hemlösa 
Fördelning 

kronor 
Enheten för hemlösa, 
Socialförvaltningen 

467 21% 1173105 

Rinkeby-Kista  156 7% 438 229 

Spånga-Tensta 208 9% 411 261 

Hässelby-Vällingby 142 6% 498 907 

Bromma 101 4% 364 067 

Kungsholmen 64 3% 47 194 

Norrmalm 53 2% 121 356 

Östermalm 54 2% 161 808 

Södermalm 182 8% 680 940 

Enskede-Årsta-Vantör 193 9% 795 554 

Skarpnäck 128 6% 512 391 

Farsta 167 7% 492 165 

Hägersten-Älvsjö 135 6% 444 971 

Skärholmen 209 9% 600 036 

Totalt 2259 100% 6 741 983 

 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 

statsbidrag för att motverka hemlöshet och utestängning från 

bostadsmarknaden. Medlen kan bland annat användas till aktiviteter 

för att förbättra och förebygga situationen för kvinnor och män som 

lever i akut hemlöshet.  

Stockholms stad tillhör en av de kommuner som har möjlighet att 

rekvirera statsbidraget. För stadens del innebär det totalt 6 741 983 

kronor under 2021.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslaget att 

fördela statsbidraget till samtliga stadsdelsnämnder och enheten för 

hemlösa (inklusive uppsökarenheten) utifrån andelen hemlösa som 
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redovisades i Kartläggning - Personer i hemlöshet i Stockholms 

stad 25 september 2020. Medlen ska användas enligt intentionerna i 

det av socialnämnden antagna hemlöshetsprogrammet för perioden 

2020-2025.  Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

förslaget. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 23 

Inriktning av medel för lokala utvecklingsprojekt och 

studieresor 2022 (FOU-medel) samt redovisning av lokala 

utvecklingsprojekt (LUM) genomförda under 2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner redovisning av lokala 

utvecklingsprojekt år 2020. 

2. Socialnämnden godkänner förslag till inriktning av medel 

för lokala utvecklingsprojekt och studieresor 2022. 

3. Ärendet delges samtliga stadsdelsnämnder och 

kommunstyrelsen. 

 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningens arbete med forskning och utveckling ska bidra 

till utveckling av socialtjänsten och till bättre resultat för brukarna. 

Medel för forskning och utveckling inom socialtjänstens 

verksamhetsområde avsätts i förvaltningens budget utifrån 

erforderliga beslut. Förvaltningens medel för forskning och 

utveckling kan användas till satsningar på både stadsövergripande 

och lokal nivå. Lokala utvecklingsmedel har beviljats till nio projekt 

som genomförts inom stadsdelsförvaltningar under 2020. Projektens 

resultat redovisas i ärendet och i bilagan. I ärendet föreslås även 

inriktning för lokala utvecklingsmedel och studieresor 2022. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 2020 års redovisning 

av lokala utvecklingsmedel samt inriktningen för 2022. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 24 

Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala 

insatsgrupper (målgruppen 12-20 år) 

Dnr 3.1.1–112/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner Vägledning för 

stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper 

(målgruppen 12-20 år) 

2. Ärendet delges stadsdelsnämnderna 

 

 

Ärendet 

Sociala insatsgrupper (SIG) är en arbetsmetod för samverkan 

mellan socialtjänst, polis, skola och andra aktörer för att hjälpa unga 

att sluta begå brott. Arbetsmetoden sociala insatsgrupper utgår från 

samverkan på individnivå med regelbundna möten där alla berörda 

aktörers representanter och individen deltar under socialtjänstens 

ledning. Samverkan på individnivå görs möjlig genom ett samtycke 

från den unge och/eller den unges vårdnadshavare till att dela 

nödvändig information mellan berörda aktörer. 

 

Det har identifierats ett behov av att öka likställigheten i staden och 

undvika allt för stora variationer i utformning och tillämpning av 

arbete med SIG unga. Därför har denna vägledning framarbetats. 

Vägledningen är förankrad i den styrande samverkansgruppen för 

SIG som består av avdelningschefer från de stadsdelsförvaltningar 

som har SIG och utvecklingschef från arbetsmarknadsförvaltningen. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslaget till 

Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala 

insatsgrupper (målgruppen 12-20 år). Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner vägledning för stadsdelsförvaltningarna arbete 

med sociala insatsgrupper SIG: 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 9 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) 
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”De sociala insatsgrupperna stärktes under den förra 

mandatperioden och under föregående år har ett arbete gjorts för att 

strukturera upp arbetet i syfte att öka likställigheten. Socialnämnden 

har viktigt ansvar i att samordna och stödja stadsdelsnämnderna i 

arbetet för att utveckla och harmonisera insatsgruppernas roll och 

arbetssätt.  

 

Vi välkomnar att vägledningen har förtydligats och att målgruppen 

har utökats. Det är ett viktigt steg riktningen att öka likställigheten. 

Stadens arbete ska uppfattas som konsekvent, trygghetsskapande 

och likställt oavsett vilka stadsdel man befinner sig i. Vi vill att de 

effektivaste metoderna ska användas i stödet till individen. När fler 

visar intresse för att lämna kriminaliteten ska staden snabbt erbjuda 

insatser. 

 

Vi anser att det skulle bra om forskning knöts till det arbete som 

görs. Nämnden bör uppdra åt förvaltningen att genomföra fördjupad 

utvärdering av arbetet med de sociala insatsgrupperna. Syftet skulle 

vara att ta reda på vilka effekter man ser av verksamheterna.  

I arbetet för ett tryggare Stockholm är det viktigt att det är 

evidensbaserade metoder och åtgärder som används. På så sätt 

säkerställer vi att de insatser och investeringar som görs ger de 

resultat och effekter som staden önskar.    

 

Vi vill understryka vikten av att insatser och stöd kan ges till hela 

familjen när behov finns. Inte minst för de barn och unga som 

kommer från ekonomiskt utsatta hem där ensamstående mammor 

ofta drar ett tungt lass. Insatser behöver då kunna ges både till den 

unge och föräldrar som har behov av praktiskt, ekonomiskt eller 

emotionellt stöd i syfte att skapa en stabil miljö för den unge så att 

det blir möjligt att lämna kriminalitet och missbruk. ” 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”I bilagan beskrivs en arbetsprocess i flera steg, vilken avslutas med 

uppföljning och avslut, men vilket är på individnivå. 

Sverigedemokraterna efterlyser någon form av dokumentation på 

generell nivå så att verksamheten kan utvärderas. Även om det är 

förenat med svårigheter att följa upp verksamheten med specifik 

statistik bör ändå någon form av resultatredovisning kunna ske så 

att verksamheten som sådan kan utvärderas och följas upp. I annat 

fall kan inte sägas om verksamheten har varit framgångsrik eller 

gagnlös eller huruvida förändringar bör ske. Vi önskar därför att 

socialnämnden i samråd med stadsdelsnämnderna arbetar fram 

verktyg för redovisning av verksamheten och dess utfall.” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (S),(V). 
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§ 25 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till visa funktionshindrade – LSS och 

socialtjänstlagen (SoL)  

Kvartal 4 

  

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 4 

år 2020. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 

beslut till kommunfullmäktige. 

 

 

 

 

Ärendet 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 4, 2020 till 

236 stycken vilket är en ökning med 99 beslut jämfört med kvartal 

4, 2019. Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 95 

stycken. Det är en ökning med 33 beslut jämfört med kvartal 4, 

2019.  Orsaken till den stora ökningen av ej verkställda beslut enligt 

LSS och SoL är Coronapandemin. Av LSS-besluten har 63 procent 

inte kunnat verkställas till följd av pandemin och för SoL-besluten 

har 43 procent inte kunnat verkställas till följd av pandemin. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporteringen 

av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, kvartal 4, 2020 och att 

rapporteringen överlämnas till kommunfullmäktige. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 26 

Lättnader gällande avgifter för serveringstillstånd med 

anledning av Coronapandemin 

Dnr 2.2.1-108/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag att sätta 

avgiften för ansökningar och anmälningar gällande 

serveringstillstånd till 0 kr under 2021.  

2. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

återbetala de avgifter för ansökningar och anmälningar 

gällande serveringstillstånd som fakturerats under 2021.  

3. Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

avgifter för tillsynen av serveringstillstånd 2021 efterskänks. 

 

 

 

Ärendet 

Beslut gällande serveringstillstånd hanteras av tillståndsenheten och 

omfattar både ansökningar och anmälningar om nya tillstånd, 

förändringar i redan befintliga tillstånd samt tillsyn av 

serveringsställen. Tillståndsenheten är en resultatenhet och storlek 

på avgifterna för ansökningar, anmälningar och tillsyn är fastslagna 

av kommunfullmäktige, avgifterna överstiger inte självkostnaden. 
Alla verksamheter med serveringstillstånd i Stockholms stad har i 

samband med den pågående pandemin blivit hårt drabbade i deras 

möjlighet att utöva sin verksamhet. Branschen rapporterar om stora 

intäktsbortfall och ekonomiska svårighet som följd av det. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden föreslår 

kommunfullmäktige att besluta att inte ta ut några avgifter för 

serveringstillstånd under 2021, de avgifterna som redan fakturerats 

återbetalas. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 27 

Fullmakt enligt lag (1988:830) om vård av missbrukare i visa 

fall (LVM) 

Dnr 1.1.1–165/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden förnyar fullmakt i mål och ärenden enligt 

LVM på så sätt att enhetschef Helena Düsing och biträdande 

enhetschef Louise Österberg, var och en för sig såsom 

ombud, samt den någon av dem förordnar i sitt ställe, får 

företräda socialnämnden i Förvaltningsrätten i Stockholm 

och i Kammarrätten i Stockholm. 

2. Tidigare fullmakt för Jessica Hellberg och Louise Österberg 

upphör därmed att gälla. 

 

 

 

Ärendet 

Inom enheten för hemlösa handläggs ärenden enligt lag om vård av 

missbrukare i vissa fall (LVM). Enhetschef och bitr. enhetschef 

behöver fullmakt för att företräda socialnämnden vid förhandlingar i 

domstol i LVM-mål samt möjlighet att transportera fullmakten till 

annan så att processer kan fullföljas utan hinder av eventuell 

frånvaro av de tjänstepersoner som utsetts. Förvaltningen föreslår 

att nämnden med anledning av nya befattningshavare vid Enheten 

för hemlösa förnyar fullmakt att företräda nämnden i ärenden enligt 

LVM. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förnyad 

fullmakt. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 28 

 

Anmälningsärenden 

 

A. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-04-21 

B. Protokoll från Individutskottet 2021-04-22 

C. Protokoll från Tillståndsutskottet 2021- 

D. Inkomna skrivelser 

E. Förslag till nya föreskrifter och allmänna råd om 

socialnämndens utredning och fastställande av faderskap 

eller föräldraskap samt utredning när barn kommit till 

genom assisterad befruktning-kontorsutlåtande  

Dnr 1.6-102/2021 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 29 

Övriga frågor 

- 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-04-27 

54 

 

 

§ 30 

Upphandlingsdokument för upphandling av 

- Poänggivande kurser inom vuxengymnasium 

Dnr 2.11.2-534/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av poänggivande kurser inom vuxengymnasium 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och vid behov avbryta upphandling. 

3. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för nämndens 

räkning:  

- teckna ramavtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer, 

- häva samt säga upp ramavtal, 

- godkänna partsbyte 

- besluta om ändringar och tillägg till ramavtal som är 

förenliga med upphandlingslagstiftningen samt 

- förlänga ramavtal. 

4. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering av 

åtgärderna i punkt 3.   

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

   

 

 

Ärendet 

Socialnämnden, tillsammans med äldrenämnden, föreslås 

gemensamt upphandla poänggivande kurser inom 

vuxengymnasium. Äldreförvaltningen har lämnat vidaredelegation 

till socialförvaltningens socialdirektör för att bland annat teckna 

avtal. Socialnämnden och äldrenämnden kommer att vara i behov 

av en ny upphandling av poänggivande kurser inom 

vuxengymnasium eftersom nuvarande avtal löper ut den 31 juli 

2021. Ramavtalet ska preliminärt börja gälla från och med den  

1 augusti 2021 och löper med en tid om två år med möjlighet att 

förlänga ramavtalet med ett + ett år. Under år 2019 köpte 

socialnämnden och äldrenämnden enligt preliminära siffror 

utbildningsinsatser för cirka 8,8 miljoner kronor. Beloppet avser 

samtliga utbildningsinsatser som nämnderna avropat från 

ramavtalen ”Poänggivande kurser inom vuxengymnasium”, ”Viss 

utbildning för företrädesvis baspersonal inom socialtjänsten, 

funktionshinderområdet, äldreomsorgen och socialpsykiatrin” samt 
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”Uppdragsutbildning på högskolenivå”. Det beräknas att det totala 

kontraktsvärdet för ramavtalet uppgår till cirka 35 miljoner kronor. 

Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU). Utvärderingen av det ekonomiskt 

mest fördelaktiga anbudet kommer att ske utifrån 

utvärderingsgrunden bästa förhållande mellan pris och kvalitet. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

upphandlingsdokumentet. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 31 

Upphandlingsdokument för upphandling av 

- trygghetstjänster 

Dnr 2.11.2–818/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av trygghetstjänster 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal och eventuellt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer 

3. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om 
- förlängning, hävning samt uppsägning av avtal 

- partsbyte samt underteckna avtal om partsbyte 

- ändringar och tillägg till avtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av avtal  

4. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering 

av åtgärderna i punkt 3.   

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

   

 

 

Ärendet 

Upphandlingen avser att bidra till ökad trygghet i offentliga miljöer 

för målgruppen barn och ungdomar. De upphandlade tjänsterna ska 

vara ett komplement till stadens eget utbud av trygghetsskapande 

arbete som Ungdomsjouren inom enheten Framtid Stockholm 

bedriver. Upphandlingen har ett sammanlagt värde om 4 852 000 

kronor per år. 4 752 000 kronor per år ska användas till 

”trygghetsskapande tjänster” för att komplettera stadens eget 

trygghetsskapande arbete. De trygghetsskapande tjänsterna ska 

omfatta hela Stockholms stad. 100 000 kronor per år avsätts för att 

vid behov kunna avropa ”förstärkning av trygghetsskapande 

tjänster” vid tillfällen som exempelvis ungdomsfestivaler, 

skolavslutning, nyårsafton och midsommarafton. Upphandlingen 

avser ett tjänstekontrakt och endast en leverantör kommer att antas 

för hela uppdraget. Avtalet ska preliminärt börja gälla från och med 

den 1 september 2021 och löper med en tid om två år med möjlighet 

att förlänga avtalet med ett plus ett år. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 
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.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 


